Proper 18  - Year A
Exodus 12:1-14
Psalm 149
Ezekiel 33:7-11
Psalm 119:33-40
Romans 13:8-14
Matthew 18:15-20 

The Twelfth Sunday after Pentecost
Collect:  Proper 18
Grant us, O Lord, to trust in you with all our hearts; for as you always resist the proud who confide in their own strength, so you never forsake those who make their boast of your mercy;  through Jesus Christ our Lord, who lives and reigns with you and the Holy Spirit, one God,  now and for ever.  Amen.
The Book of Exodus 12: 1 - 14

The Lord said to Moses and Aaron in the land of Egypt: This month shall mark for you the beginning of months; it shall be the first month of the year for you. Tell the whole congregation of Israel that on the tenth of this month they are to take a lamb for each family, a lamb for each household. If a household is too small for a whole lamb, it shall join its closest neighbor in obtaining one; the lamb shall be divided in proportion to the number of people who eat of it. Your lamb shall be without blemish, a year-old male; you may take it from the sheep or from the goats. You shall keep it until the fourteenth day of this month; then the whole assembled congregation of Israel shall slaughter it at twilight. They shall take some of the blood and put it on the two doorposts and the lintel of the houses in which they eat it. They shall eat the lamb that same night; they shall eat it roasted over the fire with unleavened bread and bitter herbs. Do not eat any of it raw or boiled in water, but roasted over the fire, with its head, legs, and inner organs. You shall let none of it remain until the morning; anything that remains until the morning you shall burn. This is how you shall eat it: your loins girded, your sandals on your feet, and your staff in your hand; and you shall eat it hurriedly. It is the passover of the Lord. For I will pass through the land of Egypt that night, and I will strike down every firstborn in the land of Egypt, both human beings and animals; on all the gods of Egypt I will execute judgments: I am the Lord. The blood shall be a sign for you on the houses where you live: when I see the blood, I will pass over you, and no plague shall destroy you when I strike the land of Egypt. This day shall be a day of remembrance for you. You shall celebrate it as a festival to the Lord; throughout your generations you shall observe it as a perpetual ordinance.



Psalm   149
1  
Hallelujah!


Sing to the LORD a new song; *

 

sing his praise in the congregation of the faithful. 

2  
Let Israel rejoice in his Maker; *

 

let the children of Zion be joyful in their King. 

3  
Let them praise his Name in the dance; *

 

let them sing praise to him with timbrel and harp. 

4  
For the LORD takes pleasure in his people *

 

and adorns the poor with victory. 

5  
Let the faithful rejoice in triumph; *

 

let them be joyful on their beds. 

6  
Let the praises of God be in their throat *

 

and a two edged sword in their hand; 

7  
To wreak vengeance on the nations *

 

and punishment on the peoples; 

8  
To bind their kings in chains *

 

and their nobles with links of iron; 

9  
To inflict on them the judgment decreed; *

 

this is glory for all his faithful people.

 

Hallelujah!


The Book of Ezekiel   33: 7 - 11

So you, mortal, I have made a sentinel for the house of Israel; whenever you hear a word from my mouth, you shall give them warning from me. If I say to the wicked, “O wicked ones, you shall surely die,” and you do not speak to warn the wicked to turn from their ways, the wicked shall die in their iniquity, but their blood I will require at your hand. But if you warn the wicked to turn from their ways, and they do not turn from their ways, the wicked shall die in their iniquity, but you will have saved your life. Now you, mortal, say to the house of Israel, Thus you have said: “Our transgressions and our sins weigh upon us, and we waste away because of them; how then can we live?” Say to them, As I live, says the Lord God, I have no pleasure in the death of the wicked, but that the wicked turn from their ways and live; turn back, turn back from your evil ways; for why will you die, O house of Israel?”

Psalm   119: 33 - 40
33  
Teach me, O LORD, the way of your statutes, *

 

and I shall keep it to the end. 

34  
Give me understanding, and I shall keep your law; *

 

I shall keep it with all my heart. 

35  
Make me go in the path of your commandments, *

 

for that is my desire. 

36  
Incline my heart to your decrees *

 

and not to unjust gain. 

37  
Turn my eyes from watching what is worthless; *

 

give me life in your ways. 

38  
Fulfill your promise to your servant, *

 

which you make to those who fear you. 

39  
Turn away the reproach which I dread, *

 

because your judgments are good. 

40  
Behold, I long for your commandments; *

 

in your righteousness preserve my life.

The Epistle to the Romans   13: 8 - 14
Owe no one anything, except to love one another; for the one who loves another has fulfilled the law. The commandments, “You shall not commit adultery; You shall not murder; You shall not steal; You shall not covet”; and any other commandment, are summed up in this word, “Love your neighbor as yourself.” Love does no wrong to a neighbor; therefore, love is the fulfilling of the law.  Besides this, you know what time it is, how it is now the moment for you to wake from sleep. For salvation is nearer to us now than when we became believers; the night is far gone, the day is near. Let us then lay aside the works of darkness and put on the armor of light; let us live honorably as in the day, not in reveling and drunkenness, not in debauchery and licentiousness, not in quarreling and jealousy. Instead, put on the Lord Jesus Christ, and make no provision for the flesh, to gratify its desires.
(  The Gospel according to Matthew   18: 15 - 20
Jesus said, “If another member of the church sins against you, go and point out the fault when the two of you are alone. If the member listens to you, you have regained that one. But if you are not listened to, take one or two others along with you, so that every word may be confirmed by the evidence of two or three witnesses. If the member refuses to listen to them, tell it to the church; and if the offender refuses to listen even to the church, let such a one be to you as a Gentile and a tax collector. Truly I tell you, whatever you bind on earth will be bound in heaven, and whatever you loose on earth will be loosed in heaven. Again, truly I tell you, if two of you agree on earth about anything you ask, it will be done for you by my Father in heaven. For where two or three are gathered in my name, I am there among them.” 
聖 靈 降 臨 後 第 十 二 主 日 

祝 文     合 時 儀 文  第 十 八 式    

主啊，求你幫助我們全心信靠你，因為你常常抵擋自恃其力的驕傲之人，郤從不丟棄那些以你的憐憫為榮的人；這都是靠著我們的主耶穌基督，聖子和聖父、聖靈，一同永生，一同掌權，惟一上帝，永無窮盡。 阿 們 。 

出 埃 及 記     12: 1 - 14
耶和華在埃及地曉諭摩西、亞倫說：你們要以本月為正月，為一年之首。你們吩咐以色列全會眾說，本月初十日，各人要按著父家取羊羔，一家一隻。若是一家的人太少，吃不了一隻羊羔，本人就要和他隔壁的鄰舍共取一隻。你們預備羊羔，要按著人數和飯量計算。要無殘疾、一歲的公羊羔，你們或從綿羊裡取，或從山羊裡取，都可以。要留到本月十四日，在黃昏的時候，以色列全會眾把羊羔宰了。各家要取點血，塗在吃羊羔的房屋左右的門框上和門楣上。當夜要吃羊羔的肉，用火烤了，與無酵餅和苦菜同吃。不可吃生的，斷不可吃水煮的，要帶著頭、腿、五臟，用火烤了吃。不可剩下一點留到早晨，若留到早晨，要用火燒了。你們吃羊羔當腰間束帶，腳上穿鞋，手中拿杖，趕緊地吃，這是耶和華的逾越節。因為那夜我要巡行埃及地，把埃及地一切頭生的，無論是人是牲畜，都擊殺了，又要敗壞埃及一切的神。我是耶和華。這血要在你們所住的房屋上作記號，我一見這血，就越過你們去，我擊殺埃及地頭生的時候，災殃必不臨到你們身上滅你們。你們要記念這日，守為耶和華的節，作為你們世世代代永遠的定例。
詩   篇 
149
1
你們要讚美耶和華！


向耶和華唱新歌，*



在聖民的會中讚美他！
2
願以色列因造他的主歡喜！*



願錫安的民因他們的王快樂！
3
願他們跳舞讚美他的名，*



擊鼓彈琴歌頌他！
4
因為耶和華喜愛他的百姓；*



他要用救恩當作謙卑人的妝飾。
5
願聖民因所得的榮耀高興！*



願他們在床上歡呼！
6
願他們口中稱讚上帝為高，*



手裡有兩刃的刀，
7
為要報復列邦，*



刑罰萬民。
8
要用鍊子捆他們的君王，*



用鐵鐐鎖他們的大臣；
9
要在他們身上施行所記錄的審判;*



他的聖民都有這榮耀。



你們要讚美耶和華！

以 西 結 書  33: 7 - 11
耶和華的話臨到我說：人子啊，我照樣立你作以色列家守望的人。所以你要聽我口中的話，替我警戒他們。我對惡人說：惡人哪，你必要死！你─以西結若不開口警戒惡人，使他離開所行的道，這惡人必死在罪孽之中，卻要向你討他喪命的罪。倘若你警戒惡人轉離所行的道，他仍不轉離，他必死在罪孽之中，你卻救自己脫離了罪。人子啊，你要對以色列家說：你們常說：我們的過犯罪惡在我們身上，我們必因此消滅，怎能存活呢﹖你對他們說，主耶和華說：我指著我的永生起誓，我斷不喜悅惡人死亡，惟喜悅惡人轉離所行的道而活。以色列啊，你們轉回，轉回吧！離開惡道，何必死亡呢﹖

詩   篇 
119: 33 - 40

33
耶和華啊，求你將你的律例指教我，*



我必遵守到底！
34
求你賜我悟性，我便遵守你的律法，*



且要一心遵守。
35
求你叫我遵行你的命令，*



因為這是我所喜樂的。
36
求你使我的心趨向你的法度，*



不趨向非義之財。
37
求你叫我轉眼不看虛假，*



又叫我在你的道中生活。
38
你向敬畏你的人所應許的話，*



求你向僕人堅定！
39
求你使我所怕的羞辱遠離我，*



因你的典章本為美。
40
我羨慕你的訓詞；*



求你使我在你的公義上生活！
羅 馬 書   13: 8 - 14
凡事都不可虧欠人，惟有彼此相愛，要常以為虧欠，因為愛人的就完全了律法。像那“不可姦淫”，“不可殺人”，“不可偷盜”，“不可貪婪”，或有別的誡命，都包在“愛人如己”這一句話之內了。愛是不加害與人的，所以愛就完全了律法。再者，你們曉得現今就是該趁早睡醒的時候，因為我們得救，現今比初信的時候更近了。黑夜已深，白晝將近；我們就當脫去暗昧的行為，帶上光明的兵器。行事為人要端正，好像行在白晝；不可荒宴醉酒，不可好色邪蕩，不可爭競嫉妒。總要披戴主耶穌基督，不要為肉體安排去放縱私慾。
馬 太 福 音   18: 15 - 20
耶穌說: 倘若你的弟兄得罪你，你就去，趁著只有他和你在一處的時候，指出他的錯來。他若聽你，你便得了你的弟兄；他若不聽，你就另外帶一兩個人同去，要憑兩三個人的口作見證，句句都可定準。若是不聽他們，就告訴教會；若是不聽教會，就看他像外邦人和稅吏一樣。我實在告訴你們，凡你們在地上所捆綁的，在天上也要捆綁；凡你們在地上所釋放的，在天上也要釋放。我又告訴你們，若是你們中間有兩個人在地上同心合意的求甚麼事，我在天上的父必為他們成全。因為無論在那裏，有兩三個人奉我的名聚會，那裏就有我在他們中間。
